
 
Kadernota 2021 29092020
Koers 2030 groei en ontwikkeling
Voorzitter groei en ontwikkeling is de titel van de kadernota en dat is ook wat ik als kern van mijn 
woordvoering als uitgangspunt heb genomen.

Allereerst is 2020 een jaar wat op allerlei fronten een buitengewoon raar, vreemd en ongelukkig 
verloopt kent. Waar we na een struggle binnen het college en het afscheid van Burgemeester van 
Hemmen dachten met frisse moed verder te kunnen gaan met het bouwen aan Sliedrecht werd de 
wereld getroffen door een pandemie die onze maatschappelijke en economische waarden diep zou 
treffen en waar we op de dag vandaag nog niet uit zijn. Sterker nog we zitten mogelijk al in de tweede 
golf.
En toch ga ik het hebben over groei en ontwikkeling want als de geschiedenis ons iets heeft geleerd is 
dat er rek en veerkracht in de mens schuil gaat en we er niet zelden sterker uitkwamen dan dat we erin 
zijn gegaan.
Een integrale visie die verder reikt dan 2021 en verder durft te kijken dan 2022.
Groei en ontwikkeling dus nadat we eerst met elkaar de pandemie moeten weerstaan en verwerken.

'Als de pandemie ons iets leert is het dat we zuinig moeten zijn op de sociale en maatschappelijke 
functies die er zijn in ons dorp. Die zijn essentieel voor het welzijn van jong en oud.
We hebben de afgelopen jaren kunnen zien dat we in Sliedrecht een krachtig en goed functionerende 
infrastructuur hebben naast de regionale sociale dienst.
We zien dan ook dat recente verrijking binnen dit netwerk zoals buurtgezinnen goed functioneert. 
Toch moeten we hier doorontwikkelen en groeien en optimaal gebruikmaken van onze eigen krachten 
en mogelijkheden in ons dorp en als er externe krachten zijn die dit kunnen versterken zeker niet 
schuwen. Zeker nu we zien dat in tijden van een pandemie de vereenzaming onder alle 
leeftijdsgroepen zijn tol eist. Over een week is de week van de eenzaamheid. Dit is wat de PvdA 
betreft het hele jaar een aandachtspunt. Maar er komt de komende jaren meer op ons af. De nieuwe 
wet inburgering en de wijziging op de wet gemeentelijke schuldhulpverlening vergeet u deze niet of 
vallen die ook binnen de invullingsgedachten van het zgn Dorpsfonds? En hoe gaat u straks efficiënt 
schakelen binnen de module Arbeidsmarkt en Participatie?
Zeker als ten gevolge van de huidige corona crisis de verwachting is dat het aantal 
bijstandsuitkeringen verder zal gaan groeien? Hebben we daar een lokaal antwoord op.

Groeien en ons ontwikkelen moeten we ook individueel als individu, als gezin, met ons werk, cultureel 
en sportief. Tezamen de randvoorwaarden voor tevredenheid van wonen, werken en leven. Meestal 
samen gevat door het woord geluk.
We zien, door de gevolgen van de pandemie misschien nog wel beter, waar deze essentiële factoren in 
Sliedrecht onder druk staan. Horeca, middenstand, mkb, cultuur, sport en verenigingsleven hebben het 
zwaar.
Daarom ben ik blij dat dit college, het lef heeft en verder vooruit kijkt met deze kadernota dan 2021 en 
de verkiezingen van het jaar daarop.

Want willen wij met zijn allen, en dat willen wij met zijn allen zonder uitzondering, dat Sliedrecht een 
fijn en prettig dorp blijft om te wonen, werken en recreëren dan zullen we moeten zorgen dat onze 
voorzieningen op peil blijven. En die houden we niet op peil als we bedrijven laten vertrekken of 
sluiten en onze kinderen, de toekomst van Sliedrecht, geen werkgelegenheid en woonruimte kunnen 
aanbieden in een dorp waar het ook nog eens aangenaam recreëren is.
En daarbij moeten we ook zeker de positie van het baggermuseum meenemen. Wellicht een 
permanente expositie in het oude raadhuis in combinatie met horeca. Het Baggermuseum maakt ons 
Sliedrechts DNA per slot van rekening zichtbaar.
En beste collega raadsleden, wist u dat bij de bouw van het huidige gemeentekantoor rekening was 
gehouden met een eventuele uitbreiding met een raadszaal? Niet op de begane grond in de hal maar op 
de huidige bovenste verdieping. Misschien nog eens met het Zwitserse consulaat gaan praten



Wij zijn dan ook blij dat dit college inzet op leniging van de behoeften van de, met name betaalbare, 
woningmarkt om te beginnen binnen stedelijk en na de verkiezingen wellicht ook de stap over het 
spoor zet want deze periode gaan we dat sowieso niet doen dat is een keiharde coalitieafspraak en daar 
houden wij onze coalitiepartners aan maar geven optimaal ruimte aan de afspraak dat te onderzoeken 
en de maatschappelijke discussie hierover te starten. En wij zijn dan ook heel benieuwd naar de 
uitkomsten van zo,n onderzoek en discussie. In de tussentijd kan het college nog vol binnenstedelijk 
aan de slag want de rij wachtende voor een betaalbare woning koop en huur is gigantisch. Het kan dan 
ook geen toeval zijn dat dit de week van de starter is.

Een ongelukkige publicatie maakte evenwel dat de achterban van menige partij hierdoor van de leg 
raakte, inclusief de mijne, u heeft vast alle columns wel gelezen. Mijn fractie heeft daarover uitgebreid 
met onze leden gediscussieerd.
waar wij enerzijds de afspraak van het coalitieakkoord nog eens hebben uiteen gezet en gepeild hoe de 
neuzen stonden.
Verdeeld kan ik u zeggen maar ook met oog voor de realiteit en ze wachten het onderzoek van het 
college en de maatschappelijke discussie naar het hoe en de verwerking van deze visie bij de invoering 
van de omgevingswet met belangstelling af.

Er komen nog momenten waarop we als raad ja of nee tegen deze visie van bouwen over het spoor 
kunnen zeggen. En dat is ook het moment dat we met zijn allen weer aan het schrijven gaan aan onze 
verkiezingsprogramma,s

en voor ons zal blijken of de invulling ervan strookt met ons rode en groene gedachtegoed.
Maar het college kan nu als een speer verder binnenstedelijk aan de slag.
Nogmaals een integrale visie met lef gericht op Groei en ontwikkeling.
En Ik stel tot mijn genoegdoening vast dat de maatschappelijke discussie hierover in ieder geval is 
gestart en dat dit alleen maar goed is als we gezamenlijk sturing willen gaan geven aan de groei en 
ontwikkeling van Sliedrecht.

Een groei en ontwikkeling die noodzakelijk is om het voorzieningenpeil van sliedrecht in stand te 
houden en zelfs te kunnen versterken.
Om de forse ambities te kunnen realiseren ontkomen we er niet aan om te borgen dat we een 
organisatie hebben staan die we daar niet mee overvragen. Als je een brug wilt bouwen dan red je het 
niet met een schop en een kruiwagen hoe goed, degelijk en betrouwbaar die ook zijn. Dat wisten de 
mannen van Sliedrecht al toe ze vorige eeuw de afsluitdijk aan gingen leggen.
Voorzitter ik ben trots op de ambtelijke kwaliteit van ons dorp en ik wil dat hier best eens hardop 
gezegd hebben want de afgelopen jaren zijn voor hun niet altijd de gemakkelijkste geweest. Woorden 
van gelijke strekking lees ik in een statement van onze gemeente secretaris, onsliedrechts maar heel 
verfrissend , dank je Niels.
Maar met kwaliteit alleen redden we het niet er moeten voldoende menskrachten, met ieder hun eigen 
kwaliteiten, voor handen zijn om die ambitieuze meters te kunnen maken.

Er zijn in Sliedrecht al te veel langlopende projecten als het Winklerplein, Watertorenterrein, Voetbal 
etc. die eindelijk een besluit verlangen. Het college heeft een punt als ze zeggen dat dit een 
voorwaarde is voor het slagen van deze ontwikkeling en groei.

Er ligt inmiddels een goed plan voor de Begraafplaats om deze overeenkomstig de wens van veel 
sliedrechters uit te breiden en toekomst bestendig te maken. Daar hangt een fors prijskaartje aan maar 
behoeft niet tot een lastenverzwaring voor diezelfde sliedrechters te leiden dankzij gebruik making van 
de Eneco-gelden. De PvdA is blij dat er met een deel van deze gelden ook een financiële oplossing is 
gerealiseerd om het jaarlijks dividend verlies te compenseren en dat de besteding van deze gelden 
vooral een maatschappelijk invulling krijgen zoals voor de begraafplaats en zeker niet gebruikt gaan 
worden om gaten te vullen.

2,5 miljoen euro wordt uitgetrokken voor het ruimtelijk vernieuwingsfonds. Een hoop geld en dat zal 



best nodig zijn maar onze fractie heeft behoefte aan een specifiekere duiding van dit bedrag. Zo willen 
wij graag weten hoe de invoering van de omgevingswet en de ambities uit deze kadernota daar een 
deel van vormen.

Voorzitter de algemene verwachting is dat de landelijke overheid de gemeente voor de gevolgen van 
de coronacrisis volledig compenseert. Voorzitter is ben altijd huiverig als er van verwachtingen wordt 
uitgegaan. In de zorg heerst ook de verwachting dat ze van diezelfde overheid dit jaar een extraatje 
krijgen.

Maar wat als de volledige compensatie er niet of slechts gedeeltelijk komt? Op dezelfde bladzijde (10) 
heeft u het over een andere onzekerheid namelijk de herijking van het gemeentefonds. College hou 
vast aan de feiten. Kom liever met een meevaller dan een tegenvaller is ons advies.

Samenwerking is een sleutelwoord bij Groei en Ontwikkeling. De samenwerking in het sociaal 
domein met de SDD is daar een goed voorbeeld van. Helaas is de samenwerking binnen de GRD er 
eentje van het moeizamere soort.

Lokale en meervoudig lokale oplossingen zijn door de gemeenschappelijke overeenkomsten in de 
praktijk veel kansrijker zowel in de planvorming als de uitvoering.

Na Deetman vragen wij ons af hoelang de GRD constructie nog houdbaar en levensvatbaar is en ons 
daadwerkelijk steunt bij onze groei en ontwikkeling. Voorzitter De partij van de arbeid ziet in de 
toekomst veel meer in een samenwerking tussen de 4 alblasserwaardse partners binnen de huidige 
drechtsteden. Het Sliedrechts DNA is per slot van rekening sterk met deze gemeentes verwant. 
(voorzitter ik zeg dit bewust nu, met een knipoog, omdat ik weet dat daar waar u de voorzittershamer 
hanteerde het vroeg of laat tot een herindeling is gekomen).

Pagina 14 van de kadernota is voor mij het persoonlijk hoogte punt voorzitter. Een blik op mijn 
huidige stukje Sliedrecht aan de Baanhoek onder de hoogspanningslijnen. Een stukje Sliedrecht, onder 
de rook van Chemours. Een complex wat aan de basis stond van de PFAS problematiek met zijn 
PFOA uitstoot toen en GenX nu. Voorzitter als ik zie wat het uiteindelijk allemaal veroorzaakt heeft, 
niet alleen in Sliedrecht maar in het hele land dan was dat niet voor niets en ben ik trots op deze raad 
die collectief deze overbuurman wenst te controleren en de gezondheidsrisico,s van onze inwoners 
zowel met terugwerkende onderzoekskracht als met toekomstige kaders wil veilig stellen. Het hoge 
percentage ernstig zieken in Sliedrecht baart ons zorgen en als het Chemours niet is wat maakt 
Sliedrecht dan zo ongezond?
Voorzitter in de inleiding van deze kadernota wordt gesproken over het Sliedrechts DNA ik kom daar 
nog even op terug. Voorzitter toen wij enige tijd geleden de Sliedrechters polsten over het profiel van 
de opvolger voor die mooie hamer die u hanteert, kregen wij gevraagd en ongevraagd veel reacties 
over Sliedrecht. Het veiligheidsgevoel van veel mensen is me daarbij vooral bij gebleven en ook dat 
de onderlinge onverdraagzaamheid daar vaak mee te maken heeft.
Voorzitter de veilige inclusieve samenleving is nog ver weg. Iemand met een andere etnische afkomst, 
geloofsovertuiging of seksuele geaardheid wordt hier niet zomaar geaccepteerd. Niet !
Het ligt zelfs al gevoelig als je uit Rotterdam of uit Nieuw-Lekkerland komt laat staan uit Syrië.
ook spelende kinderen worden als onveilige overlast aangemerkt. Voorzitter ik herhaal hem nog maar 
weer een keer. Wat er ook speelt in het dorp, laat het vooral de kinderen zijn !.

En als iemand met een geestesziekte overlast veroorzaakt is het terecht dat de openbare orde wordt 
hersteld maar is het een principiële denkfout om dan eerst aan gevaarlijk in plaats van ziek te denken.
Sliedrecht is groot in de zorg voor mensen met een beperking en die tonen soms onverstaanbaar 
gedrag.
Deze instellingen zijn zich meer dan bewust van hun maatschappelijke verantwoordelijkheid en 
handelen hier ook naar. Maar een inclusieve samenleving moet hier ook voor open willen staan. We 
zijn er echt niet als we over een week de Regenboogvlag weer uit te steken en wellicht aandacht geven 
aan de week van verdraagzaamheid, doen we dat laatste trouwens?



Voorzitter
Op bladzijde 18 lees ik dat er groene longen worden toegevoegd, Ik weet dat er bomen zijn gepland en 
herplant maar hoe staat de teller op dit moment. Hoeveel van de 1.000 bomen zijn er al bijgekomen? 
Of gaat dat niet lukken als u voor nog 1000 woningen binnenstedelijk moet realiseren?

De ruimtelijke kwaliteit is een speerpunt wat ons betreft. Ook dat is een veel benoemde wens en bron 
van ergernis voor veel van onze inwoners. Groen, heel, schoon en doeltreffend. En dat raakt aan onder 
andere het afval. We hebben het als raad nog niet over afval en huisvuil kunnen hebben maar ik en met 
mij velen ergeren zich groen en geel aan zwerfafval en aan de mentaliteit van sommige mensen.

Het aanzien van onze buitenruimte is net zo belangrijk als de invulling en kwaliteit ervan. Ook dat 
moet groeien en door ontwikkelen.

Het ontwikkelen van een toeristisch havenfront is een uiterst ambitieuze maar ook in onze ogen een 
goede mogelijkheid om een passende nieuwe bestemming voor ons raadhuis te vinden maar toerisme 
vraagt meer college, het vraagt ook ruimte voor activiteiten en evenementen waarbij ook de 
verruiming van openingstijden op de zondag zeker een plaats in het vergezicht dat de kadernota schetst 
moet krijgen.

Sliedrecht worstelt al een hele lange periode met de verkeers doorstroming in ons dorp. In de verre 
toekomst na een mogelijk besluit tot bouwen over het spoor ontstaan daar zeker mogelijke maar dure 
oplossingen voor. Ik lees zelfs dat voorrang voor het langzame verkeer in ons dorp dan het 
uitgangspunt is. Waarom dan niet nu vast beginnen ook in Sliedrecht de fietsers voorrang te verlenen 
op de rotondes en de huidige oversteekplaatsen beter te verlichten en nadrukkelijker herkenbaar te 
maken voor het overige verkeer.

Een week geleden ging het weer gruwelijk mis op de kruising nagtegaallaan en de thorbeckelaan. 
Deze kruising naar en van supermarkt en scholen behoeft van de PvdA echt niet tot na 2030 te 
wachten om in ieder geval overzichtelijker gemaakt te maken. En ook als we besluiten het groene 
achterland groen te laten zullen we hier een oplossing voor moeten hebben.
Voorzitter er wordt werk gemaakt van achterstallig onderhoud dat de afgelopen jaren bij een aantal 
panden in Sliedrecht tot onhoudbare situaties heeft geleid. Dat in het verleden hier niet voor is 
gereserveerd is zorgelijk en daar hebben we het eerder dit jaar al uitgebreid over gehad. Nu kunnen 
we, met die portefeuille op orde, werk gaan maken van bijvoorbeeld Het raadhuis en Elektra, wat 
Elektra betreft is de omschrijving wat wollig met geschikter en multifunctioneler maken maar ik denk 
niet dat de wethouder mag toezeggen dat Sympathy for the devil er nog gespeeld kan worden maar wel 
dat er nog steeds sprake zal zijn van een pop podium, een jaarlijks tuinfeest en dat de evenementen 
waar Elektra een naam mee heeft opgebouwd kunnen blijven bestaan.

Met de veiligheidsregio gaat gekeken worden naar een nieuwe brandweer kazerne op een andere 
locatie en dat geeft weer mogelijkheden voor binnenstedelijke woonoplossingen waarbij zeker 
aandacht voor de betaalbaarheid ervan wordt gevraagd. U gaat dan op zoek naar ontwikkelaars die ook 
iets extras te bieden hebben. Een kwaliteits impuls en dat is iets anders dan die vraag om extra geld 
zoals we van ontwikkelaars meer gewend zijn.
Sliedrecht is een ondernemersdorp pur sang dat klopt en die ondernemersgeest zit ook in het 
sliedrechts DNA en ik ben blij dat ik die ook terug zie in de kadernota. Sliedrecht wil deze gunstige 
positie ook voor de toekomst borgen en waar mogelijk kwaliteit toevoegen. In dat licht bezien moeten 
we geen fouten uit het verleden gaan herhalen waar we ondernemers enthousiast een plan presenteerde 
dat weinig of geen draagvlak had. Daag de ondernemers maar uit met een out of te box idee te komen 
en aan de hand daarvan samen verder op te trekken. Het begint met vragen !
Sliedrecht vergeet vaak om zijn kwaliteiten uit te dragen en zich daarmee op de kaart te zetten. Een 
soort bescheidenheid die ook in het Sliedrechts DNA zit om niet te kunnen zeggen Kijk ons is!
Want voorzitter op het gebied van specifieke zorg, specialistische maritieme techniek, en sport is 
Sliedrecht actief op ere divisie niveau ;-)



Anton Huijzer
Fractievoorzitter PvdA Sliedrecht


